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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 4. februar 2014 stil-
let følgende spørgsmål nr. 451 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mai 
Mercado (KF).

Spørgsmål nr. 451:
’’Ser ministeren det som et kvalitetsløft, at børn fremover ses af pædiatrisk læ-
ge? Og i så fald hvornår forventes den praksis at blive udbredt til hele landet, 
så der ikke er forskel på om man bor i København eller Jylland samt om det er 
hverdag eller weekend?”

Svar:
Grundlæggende har jeg stor respekt for det kommunale og regionale selvstyre 
og værdien af at kunne vælge løsninger tæt på borgeren. Det afgørende for 
mig som sundhedsminister er i den henseende, at borgerne – uanset hvor de 
bor i landet – kan føle sig trygge ved, at de har adgang til kompetent sund-
hedsfaglig hjælp, hvis de kommer til skade eller bliver akut syge. 

Den konkrete organisering af lægevagtordningen, herunder behandlingen af 
akut syge børn, er en regional opgave. Der kan derfor være forskelle i regio-
nernes måde at organisere sig på, som er tilpasset lokale og regionale behov 
og forudsætninger. 

Jeg kan i øvrigt henvise til mit svar på spørgsmål 352 (alm. del), hvoraf det 
fremgår, at Sundhedsstyrelsen i sin rådgivning til Region Hovedstaden forven-
ter, at akutmodtagelserne bemandes med læger og sygeplejersker med de 
fornødne kompetencer i forhold til udredning og behandling af akutte almen 
medicinske tilstande.
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